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 Motion om yrkesgymnasium  

 

Remiss från kommunstyrelsen 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har med anledning av att det inkommit en motion 
från Liberalerna om yrkesgymnasium begärt att stadsdelsnämnden 
ska yttra sig.  

I motionen föreslås att staden ska inrätta ett yrkesprogramråd med 
olika kompetenser för att samlat arbeta kring bemanning och 
rekrytering, samt för att få fler att söka yrkesgymnasium. 
Motionären vill också att staden utreder försök med yrkesprogram 
på skolor med teoretisk programprofil i innerstaden.  

Då skola i Stockholms stad organisatoriskt ligger under 
utbildningsförvaltningens ansvar har förvaltningen ingen rådighet 
över frågor som gäller gymnasium, och kommer därför inte besvara 
frågorna närmare. Förvaltningen menar dock att det är positivt om 
status höjs på yrkesgymnasium och att fler unga fullföljer 
utbildning. För flera av förvaltningens målgrupper skulle en också 
praktisk utbildning passa.  

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 

Bakgrund 
En motion om yrkesgymnasium har remitterats från 
kommunstyrelsen. Övriga remissinstanser inom staden är 
stadsledningskontoret, utbildningsnämnden, 
arbetsmarknadsnämnden och Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd.  
 
Remissinstanser utanför staden är Almega Stockholm, Stockholms 
handelskammare, Svenskt Näringsliv och Sveriges lärare Stockholm.   

Handläggare
Anne Menes
Telefon: 08-50808098

Till
Kungsholmens stadsdelsnämnd

Kungsholmens stadsdelsförvaltning
Stadsdelsdirektörens stab
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Ärendet 
Kommunstyrelsen har skickat en motion från Jan Jönsson (L) om 
yrkesgymnasium på remiss och begärt att stadsdelsnämnden ska 
yttra sig.  
 
Motionären tar upp att en viktig faktor för staden i arbetet för att få 
färre skolavbrott, eller till och med avhopp från gymnasiet, är att 
stärka yrkesgymnasiernas status då yrkesprogrammen inte är lika 
populära som de nationella gymnasieprogrammen. Detta trots att 
många ungdomar får arbete direkt efter att ha tagit examen på ett 
yrkesgymnasium. Det beskrivs vidare i motionen att praktiskt 
inriktade utbildningar numera ger allmän högskolebehörighet och 
att från hösten 2025 ska programutbudet på landets gymnasieskolor 
och Komvux se annorlunda ut, då platserna i högre grad anpassas 
efter vad som efterfrågas på arbetsmarknaden. Det innebär i 
praktiken att fler ska läsa yrkesutbildningar. 
 
Utifrån ovanstående föreslås följande: 

 Att staden inrättar ett yrkesprogramråd där man samlar 
representanter för näringsliv och fackliga organisationer, 
välfärdsorganisationer, samt Stockholmsregionen för att 
samlat arbeta kring bemanning och rekrytering och få fler att 
söka yrkesgymnasium. 

 Att staden utreder försök med yrkesprogram på skolor med 
teoretisk programprofil i innerstaden. 

 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom direktörens stab i samverkan med 
socialtjänstavdelningen.   
 
Ärendet har behandlats av pensionärsrådet, rådet för 
funktionshinderfrågor och i förvaltningsgruppen. Synpunkter 
framgår av respektive protokoll. 
 

Förvaltningens synpunkter 
Då grund- och gymnasieskola i Stockholms stad organisatoriskt 
ligger under utbildningsförvaltningens ansvar, lämnar förvaltningen 
inga närmare synpunkter gällande förslagen i motionen.  
 

Förvaltningen vill lyfta att eftersom teoretiska utbildningar inte 
passar alla, är det positivt om statusen på yrkesgymnasium höjs och 
att fler unga fullföljer sin skolgång oavsett om det är inom teoretisk 
eller praktisk utbildning. Inom socialtjänsten finns flera unga som 
har en problematisk skolgång och där en praktisk utbildning skulle 
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kunna vara att föredra och där chanserna till att slutföra 
utbildningen möjligtvis skulle vara högre än på en teoretisk 
utbildning.  

Det finns också tydliga könsmönster i ungdomars val till 
gymnasieskolan och förvaltningen ser positivt på en mer jämställd 
utbildning där det blir mer likvärdigt mellan praktiska och 
teoretiska utbildningar.  
 
 
Ann-Christine Hansson   
Stadsdelsdirektör   
Kungsholmens 
stadsdelsförvaltning 

  

 

Bilaga 
Motion om yrkesgymnasium
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